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Saate kunnalle

17.2.2020 § 6 mukaisesti 1.8.2025 Tiilikankaan koulu yhdistetään Salpakankaan kouluun ja
Tiilikankaan koulun toiminta päättyy. Myös päätökset yhtenäiskouluihin ja Heinsuon
yhtenäiskouluun liittyen mainitsevat Heinsuon koulun hyvin selvästi 5-9 luokkien kouluna
19.10.2009 § 73 16.6.2014 § 34, 7.11.2016 § 67.

Näiden valtuuston päätösten pohjalta Tiilikankaan koulun 0-4 luokkien siirtymiseen on vain yksi
mahdollisuus, joten miksi asia on edelleen avoinna? Miksi ei myöskään infotilaisuuksien 2019 ja
2020 mukaisesti ole arvioitu uudelleen Keski-Hollolan tilannetta hyvissä ajoin? Tähän olisi ollut
hyvin aikaa liki 5 vuoden aikana.

Näiden asioiden johdosta Tilkki ry:n hallituksen jäsenet ovat tehneet kuntalaisaloitteen, johon
keräsimme kannattajia, 2,7% eli 609 kuntalaista.

Terveisin,
Tilkki ry hallituksen jäsenet
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Hollolan kunnan päätöksentekoprosessi on ollut surkuhupaisa farssi seurata, hauskaa olisi ollut
asian tiimoilta ellei se koskettaisi niin montaa hollolalaista ja varsinkin lapsia, koululaisia
Tiilikankaan, Salpakankaan ja Heinsuon kouluissa sekä Pyhäniemen, Nostavan, Herralan ja
Hämeenkosken kouluja oppilaiden siirtyessä eteenpäin, ehkä jatkossa muutenkin. Väen väkisin
Tiilikankaan koulun sulkeminen tilanteessa missä oppilasmäärien väheneminen ei olekaan
toteutunut on johtanut virkamiesten esitysten viivästymiseen, jopa puuttumiseen. Päättäjät ovat
joutuneet tekemään päätöksiä nopealla aikataululla, tietämättä edes mitä oikeasti päättävät,
piilopäätöksiä?

Loppujen lopuksi virkamiehet saivat aikaiseksi 2 vaihtoehtoista esitystä Tiilikankaan koulun yli
200 oppilaan sijoitukseen lukuvuodelle 2025-2026:

Ensimmäisessä vaihtoehdossa Tiilikankaan oppilaiden siirtyessä Salpakankaan koululle
musiikkiluokat 5-9 siirtyvät Heinsuon koululle sekä Nostavan, Herralan ja Miekkiön oppilaat
viidennelle luokalle. Tämä tarkoittaa musiikkiluokkien hajottamista ja kalliita remontteja
Heinsuolle. Kustannus on esityksen mukaan 633 200 euroa.

Toisessa vaihtoehdossa tehtäisiin piilopäätös Heinsuon koulun muuttamisesta yhtenäiskouluksi
nykyisen 5-9 luokan sijaan. Miten tämä vaikuttaisi jatkossa Hollolan kouluverkkoon? Ei tarvita
kristallipalloa nähdäkseen tulevat kyläkoulujen lopettamiset Herrala, Paimela, Nostava ja



Pyhäniemi, ehkä Hämeenkoskikin tulevina vuosina. Olisihan kuntakeskuksessa kaksi isoa
yhtenäiskoulua sekä Kalliolassa yksi, jonne oppilaat siirtyvät kuitenkin jossakin vaiheessa niin
helppohan se olisi aloittaa jo koulupolun alustakin, kun tilaa kouluihin tulee oppilasmäärien
vähenemisen myötä jatkossa. Tilanahtauteenkin olisi sitä paitsi jo totuttu Tiilikankaan koulun
sulkemisen myötä. Heinsuon koulun muuttaminen yhtenäiskouluiksi on myös kallista, vaikka tällä
hetkellä puhutaankin vain pienistä sisätilojen muutoksista. Alkuluokkia 0-2 ei voi kuitenkaan
siirtää ilman suurempia muutoksia, ehkä jopa erillistä rakennusta Heinsuon koulun alueella,
myös piha tarvitsee uudelleen suunnittelua tässä tapauksessa. Ehdotuksen mukainen kustannus
400 000 euroa mutta riittääkö tämä summa ja kuinka paljon vuosittainen Heinsuon koulun
kustannus nousee, eli tässä vaihtoehdossa on myös piilokustannuksia.

Sivistys- ja hyvinvointivaliokunta toteutti heille osoitetun tehtävän 11.12.2024 kokouksessaan ja
päätyi ensimmäiseen vaihtoehtoon näistä kahdesta virkamiehen esittelemästä huonosta
kokonaisuudesta. Miksi vaihtoehtoja ei ollut enempää vaan vain nämä kaksi onkin hyvä
kysymys, luulisi vaihtoehtoisia siirtyjiä olevan Salpakankaan koululla musiikkiluokkien lisäksi,
jolloin siirtokustannuskin olisi pienempi. Kunnanhallituksessa ei oltu myöskään tyytyväisiä
valittuun vaihtoehtoon ja sen johdosta kunnanhallituksen pj Mika Lampola käytti otto-oikeuttaa ja
asia on edelleen avoinna. Hän toi pöydälle Sivistys- ja hyvinvointivaliokunnan hyväksymän
vaihtoehdon lisäksi oman vaihtoehtonsa, joka on edelleen Heinsuon koulun muuttaminen
yhtenäiskouluksi, mutta julkisuuteen antamien kommenttiensa puitteissa Heinsuon koulun pihalle
ei tehdä mitään, eikä ulkoseinille vaikkakin kouluun tarvitaan yksi sisäänkäynti lisää, haastattelun
mukaan selvitään pienillä sisäremonteilla tästä 200 alakoululaisen lisäyksestä Heinsuon kouluun.
Valitettavasti tämäkään vaihtoehto ei kuulosta järkevältä ja vaikuttaa siltä ettei kenelläkään ole
mitään käsitystä miten tämä asia tulisi hoitaa. Tässä on edelleen kyse piilopäätöksestä.

Tämän johdosta Tiilikankaan koulun vanhempia on päättänyt tehdä kuntalaisaloitteen, jossa
pyrimme huomioimaan mahdollisimman hyvin kaikkien Hollolan koulujen tarvitsemat muutokset
sekä oppilaiden ohjaukset, jotta se palvelisi mahdollisimman montaa Hollolan oppilasta
perheineen, koulujen henkilökuntaa sekä kuntalaista rahan säästyessä hukkaamisen sijaan.

Annetaan Tiilikankaan koululle 2 vuoden jatkoaika, jotta Tiilikankaan koulun nykyiset 211
oppilasta mahtuvat valtuuston 17.2.2020 § 6 palveluverkkopäätöksen mukaisesti
Salpakankaalle. Tänä aikana ei oteta Tiilikankaan kouluun enää uusia oppilaita vaan ohjataan
uudet oppilaat jo valmiiksi Salpakankaan kouluun. Jos nämä oppilaat eivät mahdu ilman
muutoksia Salpakankaan kouluun, niin ohjataan Nostavan ja Herralan kouluista oppilaat
viidennelle luokalle Heinsuon kouluun yhdessä Pyhäniemen ja Tiilikankaan oppilaiden kanssa.
Toissijaisena harkitaan 5-9 normaaliluokkien yksittäisiä siirtoja Heinsuolle mutta emme usko
tämän olevan tässä tapauksessa tarpeen ainakaan Tiilikankaan koulun 2 vuoden jatkoajan
aikana.

Tiilikankaan koulurakennuksen kunto on herättänyt paljon puhetta, vaikka viimeisin tutkimus on
vuodelta 2023 Polygon Oy:n toimesta ja siitä on raportti saatavilla. Polygon Oy tutkii Tiilikankaan
koulun kunnon joululoman aikana ja ehdotukseen sisältyykin tämän 2 vuoden jatkoajan
puitteissa Tiilikankaan koulun kuntotutkimus kerran tai kahdesti vuodessa kesä/joululoman
yhteydessä. Edellytämme myös virkamiehiä valmistelemaan järkevät siirtymissuunnitelmat
ennakkoon, jos koulurakennuksen kunnon takia siirtymä tulisikin etuajassa vastaan. Tämä on
niin sanotusti hallittu Tiilikankaan koulun alasajo kunnes laskevat oppilasmääräennusteet
toteutuvat. Saataisiin Hollolan koululaiset näin mahtumaan ilman ylimääräisiä siirtoja
Salpakankaan ja Heinsuon kouluihin, kustannukset tässä olisivat vain normaalit Tiilikankaan
koulun ylläpitokustannukset sekä kuntotutkimukset. Säästäisimme yllä mainitut
remonttikustannukset, joita vuoden 2025 talousarvion osalta koulusiirtoihin on varattu 300 000
euroa, kun siitä vähentää Tiilikankaan koulun lopettamisesta budjetoidun sääston 248 000 euroa
niin Hollolan kunnan ylijäämä kasvaa 52 000 euroa vuonna 2025 sekä säästetään ylimääräinen
remonttikustannus 333 200 euroa / 100 000 euroa. Nämä rahat voidaan korvamerkitä
Tiilikankaan koulun käyttäkustannuksiin vuodelle 2026, jolloin vaikutus myös vuoden 2026 osalta
kunnan talouteen ei ole niin suuri.

Pyydämme kaikkia Hollolan kunnan asukkaita kannattamaan tätä ehdotusta Hollolan kunnan
koulujen osalta, jotta saadaan jotain järkeä näihin oppilassiirtoihin!

Vastuuhenkilöt

Jaana Alaharju, Hollola / Hollola



jaana.alaharju@gmail.com

Vastuuhenkilöt

Eeva Lange, Hollola / Hollola
eevalange@gmail.com

Vastuuhenkilöt

Riikka Pasanen, Hollola / Hollola
riikkavuorot@gmail.com

Vastuuhenkilöt

Helena Sipilä, Hollola / Hollola
helena.k.sipila@gmail.com

Vastuuhenkilöt

Erika Sahlman, Hollola / Hollola
sportionihollola@gmail.com
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Hannele Kirvesoja, Hollola / Hollola
tilkkiry@gmail.com

Vastuuhenkilöt

Milka Ukkonen, Hollola / Hollola
ukkonen.milka@gmail.com

Vastuuhenkilöt

Ulpu Huotari, Hollola / Hollola
ulpu.huotari@gmail.com

Osallistujia yhteensä 654

Osallistujaluettelo liitteenä

Jos aloitteeseen on lisätty video

Video on katseltavissa aloitteen sivulla Kuntalaisaloite.fi-palvelussa.

Kunta voi lisätä vastauksen aloitteelle kuntalaisaloite.fi palvelussa tekstinä ja/tai liitetiedostona.

Kunnan vastaus tulee julkiseksi verkkopalvelussa.
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Huom. Kunnan vastaus ei saa ilman henkilön lupaa sisältää yksityishenkilön nimeä,
sähköpostiosoitetta, puhelinnumeroa tai muuta yksityistä henkilötietoa.

Lisää kunnan vastaus aloitteeseen:
https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/municipality-login?
management=pM9fqHFfKZ3g4X6pbMHQ9NeJChwv270lpVyIfdiT

Tämä viesti on lähetetty Kuntalaisaloite.fi-palvelun kautta. Aloitteen otsikko ja sisältö on tarkastettu. Lisätietoja,
vastuuhenkilöiden tietoja ja saatetta ei ole tarkastettu.

Katso tämä aloite Kuntalaisaloite.fi-palvelussa
https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/aloite/41306

Epäiletkö että viesti tuli väärään osoitteeseen? Ole hyvä ja poista tämä viesti.
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